
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XII/19
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 27 listopada 2019 r.  

Obrady rozpoczęto 27 listopada 2019 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 20:27 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych –  lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr XII/187/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
2. Uchwała Nr XII/188/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
3. Uchwała Nr XII/189/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
4. Uchwała Nr XII/190/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/483/2017 Rady Miasta 

Racibórz z dnia 25 października 2017r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na 
rzecz najemców lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz.

5. Uchwała Nr XII/191/2019 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul.
Karola.

6. Uchwała Nr XII/192/2019 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu w rejonie ul. Górnej.

7. Uchwała Nr XII/193/2019 w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, określenia wysokości
stawek opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie 
płatnego parkowania oraz ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i sposobu pobierania tych 
opłat.

8. Uchwała Nr XII/194/2019 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w 
Programie ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane
w budynkach mieszkalnych.

9. Uchwała Nr XII/195/2019 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w 
Programie ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane
w budynkach niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy 
udziale środków zewnętrznych.

10.  Uchwała Nr XII/196/2019 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna, Śródmieście, Proszowiec 
Stara - Wieś, Ostróg oraz Markowice w Raciborzu.

11. Uchwała Nr XII/197/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania 
nauczycieli przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla 
których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

12. Uchwała Nr XII/198/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Raciborzu.

13. Uchwała Nr XII/199/2019 w sprawie petycji mieszkańca Rybnika.
14. Uchwała Nr XII/200/2019 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
15. Uchwała Nr XII/201/2019 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Krzyżanowice a Miastem Racibórz w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. 
„Wykonanie ścieżki rowerowej między Raciborzem a Bieńkowicami – Morawski Szlak 
Rowerowy”.

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji 
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie www.raciborz.esesja.pl .
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 Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska - Gralak
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz
 Naczelnik Wydziału Edukacji
 Kultury i Sportu Krzysztof Żychski
 Naczelnik Wydziału Gospodarki
 Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka - Głowińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony
 Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Kierownik Biura Obsługi Prezydenta Marcin Wojnarowski
 Radca Prawny Piotr Janas
 Radca Prawny Marek Harz

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

 Otwarcia XII sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, witając 
zebranych radnych, zastępców prezydenta miasta, pracowników urzędu  i jednostek miasta oraz 
mieszkańców obecnych na sali i tych korzystających z transmisji internetowej, a także media oraz 
poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana. Dalej przedstawił radnym usprawiedliwienie 
nieobecności na dzisiejszej sesji Prezydenta Miasta Dariusza Polowego. Następnie stwierdził, że 
aktualnie na sesji jest obecnych 20 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. Dalej 
przedstawił wniosek o poszerzenie porządku obrad o następujące projekty uchwał:
1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Raciborzu.
3) Uchwała w sprawie petycji mieszkańca Rybnika.
4) Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
5) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Krzyżanowice 

a Miastem Racibórz w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Wykonanie ścieżki rowerowej 
między Raciborzem a Bieńkowicami – Morawski Szlak Rowerowy”,

a także wniosek o wycofaniu przez prezydenta miasta z porządku obrad następujących uchwał:
1) Uchwała w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz”.
2) Uchwała w sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania uczniom szkół podstawowych, dla których 

organem prowadzącym jest Miasto Racibórz stypendiów za wyniki w nauce, nagród za ich 
osiągnięcia w dziedzinie nauki oraz nagród za ich osiągnięcia w dziedzinie kultury i sztuki.

3) Uchwały w sprawie aktualizacji Aktualizacja założeń do planu zaopatrzenia miasta Racibórz w 
ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe.
przy czym punkt ten w porządku sesji pozostanie ale jako dyskusja nad aktualizacją założeń do 
planu zaopatrzenia miasta Racibórz w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe.

Dodatkowo przekazał również, że w pkt. 3 będzie miała miejsce krótka prezentacja Prezesa ZWiK 
Spółka z o.o. w Raciborzu.

 Radny Marcin Fica przekazał, że w związku z tym, że na sali obrad jest obecny przedsiębiorca Pan 
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Artur Zdrzałek zgłosił wniosek o udzielenie mu głosu i przedstawienie krótkiego filmu.   
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że wie, że taki wniosek był też przyjęty na Komisji GMOŚiBP. 

Niemniej zaproponował, aby najpierw przegłosować jego wnioski a dopiero później przegłosować 
wniosek radnego Marcina Ficy, przy czym realizacje tego wniosku widzi dopiero na koniec sesji w 
punkcie wolne wnioski i informacje.

 Radny Marcin Fica zaproponował, aby uczynić to w jednym głosowaniu.
 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że lepiej głosowania rozdzielić. 
 Radny Mirosław Lenk zwrócił uwagę, że jest to wniosek formalny, który powinien być głosowany 

przed wszystkimi.
 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że nie pomija tego wniosku i zostanie on poddany pod głosowanie 

jako drugi.
 Radny Stanisław Borowik uznał, że wniosek ten dotyczy porządku i powinien być głosowany razem z

wnioskiem zgłoszonym przez Przew. RM. Dobrze więc aby radny Marcin Fica powtórzył swój 
wniosek.

 Radny Marcin Fica przekazał, ze wniosek dotyczy udzielenie głosu Panu Arturowi Zdrzałkowi, co 
było również wnioskiem komisji. 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie najpierw jego wniosku, a następnie aby bez zmiany 
porządku przyjąć wniosek o udzielenie głosu panu Arturowi Zdrzałkowi w pkt. Wolne wnioski i 
informacje.     
Głosowano wniosek w sprawie:
przyjęcia zmian w porządku obrad zaproponowanych przez Przew. RM. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk 
PRZECIW (1)
Marcin Fica 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Michał Kuliga, Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie wniosku radnego Marcina Ficy.
Głosowano wniosek w sprawie:
udzielenia głosu p. Arturowi Zdrzałek w pkt. Wolne wnioski i informacje. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (1)
Leon Fiołka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Anna Ronin 
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Rada przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Aktualizacja założeń do planu zaopatrzenia miasta Racibórz w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe.
5. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/483/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 

października 2017r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na rzecz najemców lokali 
mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz.

8. Uchwała w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Karola.

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu w 
rejonie ul. Górnej.

10. Uchwała w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, określenia wysokości stawek opłaty za 
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego parkowania oraz 
ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i sposobu pobierania tych opłat.

11. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia niskiej 
emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w budynkach mieszkalnych.

12. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia niskiej 
emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w budynkach niemieszkalnych i 
mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy udziale środków zewnętrznych.

13. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna, Śródmieście, Proszowiec Stara - Wieś, 
Ostróg oraz Markowice w Raciborzu.

14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 kwietnia 
2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

15. Uchwała w sprawie bonifikaty od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 
gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów (inicjatywa 
uchwałodawcza klubu radnych).

16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

17. Uchwała w sprawie petycji mieszkańca Rybnika.
18. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Krzyżanowice a 

Miastem Racibórz w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Wykonanie ścieżki rowerowej 
między Raciborzem a Bieńkowicami – Morawski Szlak Rowerowy”.

20. Wolne wnioski i informacje.
21. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miasta Racibórz

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XI sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
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ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda 

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta 
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przedstawił 
informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych 
wydarzeń stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Na koniec przekazał, że Straż Miejska w ostatnim miesiącu
w ramach kontroli prewencyjnych na zgłoszenie mieszkańców przeprowadziła 20 kontroli spalania 
paliw stałych pod kątem spalania odpadów i paliw zabronionych w domkach jednorodzinnych w 
Raciborzu, 11 kontroli w gminie Kornowac i 1 w gminie Krzyżanowice oraz 453 obserwacje pod 
kątem spalania spalania liści i innych drobnych odpadów zielonych. Nałożono mandaty karne na 
łączną kwotę 400 zł., ujawniono również spalanie worków foliowych i nałożono mandat 100 zł., 
ujawniono także spalanie opakowań plastikowych i nałożono mandat 300 zł. Poza tym ujawniono 
spalania bioodpadów i zastosowano pouczenie.  Ujawniono także spalanie liści i innych odpadów 
zielonych, gdzie nałożono mandaty karne bądź zastosowano pouczenie.

 Pan Michał Ziółkowski Prezes Zarządu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Raciborzu
w formie prezentacji przedstawił bieżącą sytuację spółki, głównie w związku ze zmianą zarządu 
spółki w czerwcu br.  Dodał, że są to dane ekonomiczne oraz informacje ujawnione podczas audytu, 
które powinna poznać opinia publiczna. Wskazał, że środki bieżące na kontach bankowych oraz w 
kasie to: - 781.237,30 zł , zadłużenie (kredyty, pożyczki oraz leasingi) to: 10.049.278,37 zł, Wskaźnik
płynności bieżącej wynosi 0,12 (powinno być: od 1,5 – 2,0). Średni wskaźnik płynności bieżącej w 
branży wodociągowej dla średnich wodociągów to 1,74. Wskaźnik płynności gotówkowej wynosi 
0,02 (powinno być: od 1,5 – 2,0). Spółka ma otwartą linię kredytową na bieżącą działalność w 
wysokości 1.400.000 zł. Efektem tego było to, że w dniu 14 lipca 2019 roku Spółka nie miała 
środków na zapłacenie ZUS-u. Koszt obsługi zadłużenia spółki wyniósł w 2018 roku 554.000 zł. 
Dalej wymienił dalsze kontrowersyjne działania takie jak obsługa facebooka przez firmę  zewnętrzną 
za 198.190,48 zł brutto, opracowanie strategii dla Spółki 2018-2023 za kwotę 108.092,40 zł brutto, 
wartościowanie stanowisk za 7.965,48 zł brutto przy czym płatność ta nastąpiła bez umowy, 
opracowanie niepotrzebnego planu bezpieczeństwa wodnego za kwotę 65.067,00 zł brutto, brak 
uzgodnień branżowych dla ronda przy Mechaniku, które będzie kosztować spółkę 700.000,00 zł, 
awarię oczyszczalni ścieków bez uzyskania odszkodowania to koszt 80.000,00 zł. Dalej odnosząc się 
do pracowników spółki przekazał, że nie zgadza się z negatywna opinią wyrażoną w pogłębionej 
analizie relacji i komunikacji wewnętrznej w Spółce”, która została opracowana jako część strategii za 
12.029,00 zł brutto. Podsumowując przekazał, że Nowy Zarząd został zobowiązany do przygotowania
raportu dla właściciela – Miasta Racibórz. Raport wraz z opinią biegłego rewidenta trafiły do 
właściciela. Właściciel postanowił o zawiadomieniu, w dniu dzisiejszym, prokuratury w celu 
sprawdzenia czy wszystko odbywało się zgodnie z prawem.

4. Aktualizacja założeń do planu zaopatrzenia miasta Racibórz w ciepło, energię elektryczną i 
paliwa gazowe.

 Pan Arkadiusz Osicki reprezentujący firmę Nowa Energia Doradcy Energetyczni - Bogacki, Osicki, 
Zieliński Sp.j.  w formie prezentacji przedstawił główne założenia opracowanej aktualizacji założeń 
do planu zaopatrzenia miasta Racibórz w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe, wskazując przy
tym na na rolę gminy w tworzeniu rynku energii. Dalej wskazał na źródła informacji, które posłużyły 
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do opracowania aktualizacji. Przedstawił również strukturę zapotrzebowania na nośniki energii oraz 
bilans paliwowy. Dalej przedstawił elementy i cechy systemu ciepłowniczego, gazowniczego i 
energetycznego, plany rozwojowe systemów w mieście oraz kwestie bezpieczeństwa nieprzerwanych 
dostaw. Przedstawił również elementy i cechy systemu oświetlenia ulicznego. Wskazał również na 
rozwój trendów dla energii odpadowej i kogeneracji oraz energii odnawialnej. Dalej wskazał na 
czynniki które mają wpływ na zmianę zużycia poszczególnych nośników energii. Na koniec 
przedstawił rekomendację do strategii zaopatrzenia miasta w paliwa i energię. 

 Pan Piotr Skuczeń pracownik Polskiej Spółki Gazowniczej w formie prezentacji przedstawił obecne 
inwestycje spółki w miejską sieć gazową. Ulice objęte rozbudową w latach 2019 – 2021 to: Nad 
Koleją, Gospodarcza,  Ignacego Fojcika, Rolna, Studzienna, Myśliwska, Dolna, Górna, Kwiatowa, 
Rudnicka, Ratajskiego, Warzywna, Podmiejska, Boczna, Sempołowskiej, Pod Lasem Jakuba 
Madrysza, Olimpijczyka, Letnia, Pionierów. Dodał, że pewne problemy z uzyskaniem zgód występują
na ulicach Chrobrego i Jadwigi. Dalej wskazał, że inwestycje są również prowadzone w 
miejscowościach ościennych co niewątpliwie pozwoli na zmniejszenie ilości zanieczyszczeń.              

 Radna Justyna Henek. -Wypior zapytała o podłączenia w okolicach ul. Gliwickiej.
 Pan Piotr Skuczeń przekazał, że jest to właśnie ten teren objęty problemami z uzyskaniem zgód. 
 Radna Justyna Henek. -Wypior zapytała jeszcze o kwestie przeprowadzenia nitki gazowej pod torami.
 Pan Piotr Skuczeń przekazał, że kwestia przeprowadzenie nitki pod torami technicznie nie jest 

problemem, problemy są z uzyskaniem zgód mieszkańców. Dodał, że trwają negocjacje i umowy 
mają zostać aneksowane na IV kwartał przyszłego roku.  

 Radna Justyna Henek. -Wypior wskazała, że umowy tam były już kilkakrotnie aneksowane. 
 Pan Piotr Skuczeń przekazał, że bez zgód firma nie jest wstanie nic zrobić. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że na spotkaniu z mieszkańcami Markowic była przedstawiona 

informacja, że to niedogadane kwestie finansowe blokują tą inwestycje. Dalej zapytał co z dzielnicą 
Miedonia, bo tam brakuje głównych linii. Dalej wskazał też na problem kilku domów na ul. 
Zakładowej w dzielnicy Brzezie. Następnie odnosząc się do załączników mapowych dołączonych do 
aktualizacji stwierdził, że mapa z siecią gazową jest identyczna z mapą z 2016 r. , co więcej podkład 
mapowy jest mocno zdezaktualizowany.       

 Pan Piotr Skuczeń przekazał, że aktualna mapa jest zapewne dostępna w spółce. Wracając do 
inwestycji przekazał, że spółka nie może na wszystko się zgodzić dlatego trwają negocjacje. W 
zakresie Miedoni przekazał, że w zeszłym tygodniu była przygotowana koncepcja na dalszą 
rozbudowę na ul. Kwiatowej i Rudnickiej. Podobnie gdy chodzi o ulice Podmiejską, Boczną, 
Sempołowskiej gdzie umowy zostały już zawarte z realizacją na 2021 rok. W zakresie ul. Zakładowej 
przekazał, że na pewno jest to kwestia opłacalności ekonomicznej. Dodatkowo ważne jest czy w 
okolicy są tereny przeznaczone w planie pod budownictwo mieszkaniowe. Uznał, że najlepiej aby ci 
mieszkańcy złożyli wnioski o przyłącze i wtedy otrzymają odpowiedź.  

 Radna Magdalena Kusy zapytała czy dzielnica Płonia w całości ma możliwość podłączenia się do 
gazu oraz czy jest możliwość aby mieszkańcy nie musieli jeździć do Rybnika w celu podpisania 
umów. 

 Pan Piotr Skuczeń przekazał, że w materiałach nic nie ma na temat rozbudowy sieci na ulicach na 
Płoni, ale jednoznacznie trudno mu na to pytanie odpowiedzieć. W zakresie przyłączy można to 
uczynić na ul. Piaskowej jednakże gdy chodzi o dostarczanie gazu to realizuje to już inna firma.     

 Radny Piotr Klima zapytał czy remonty dróg wpływają na przerwy w dostawach gazu dla 
poszczególnych odbiorców oraz jak wygląda sprawa zagrożeń instalacji gazowej w związku z 
wybuchami, o których słyszy się co jakiś czas. 

 Pan Piotr Skuczeń przekazał, że w Raciborzu i innych miastach można spać spokojnie, niemniej 
czasami zdarzają się informacje o takich wybuchach, jednakże najczęściej chodzi o wybuchy butli 
gazowych. Dalej uznał, że w większości przypadków jest to też wynikiem niewłaściwego 
użytkowania albo w wyniku nielegalnego poboru. Odnośnie przerw w dostawach gazu w związku z 
remontami przekazał, że ze względu na pierścieniowy układ sieci wyłączenie jednej linii nie powinno 
zaburzyć dostaw gazu, gdyż ten będzie mógł płynąć z drugiej strony.

 Radny Piotr Klima zapytał o ceny gazu w perspektywie kilkuletniej.  
 Pan Piotr Skuczeń przekazał, że w ostatnim czasie ceny gazu spadły, więc perspektywa ta powinna 

być raczej spadkowa. Niemniej wskazał, że informacjami tymi dysponują firmy sprzedające gaz.    
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 Radny Marcin Fica zapytał czy spółka otrzymała informacje o remontach ulic: Babickiej, Cecylii i 
Bema i czy w związku z tym będą wymieniane tam sieci. 

 Pan Piotr Skuczeń przekazał, że gdy chodzi o remonty to nie jest wstanie udzielić informacji. 
 Pan Sławomir Piwowarski Dyrektor Biura Rozwoju i Strategii w Spółce PGNiG  Termika i 

Energetyka Przemysłowa z Jastrzębia Zdroju przekazał, że w ciepłowni na ul. Studziennej są na dzień
dzisiejszy zainstalowane trzy kotły WR25 o łącznej mocy ponad 87 megawatów. Niemniej do roku 
2022 firma zamierza wycofać z eksploatacji jeden z kotłów, a w to miejsce zamierza się wybudować  
dwa kotły gazowe o mocy 6 megawatów każdy i jeden kocioł olejowy też o mocy 6 megawatów. 
Dodał , że firma planowała instalacje kogeneracyjną jednakże w okolicach ciepłowni nie ma 
możliwości wyprowadzenia mocy do sieci energetycznej. Wskazał, że z tego samego powodu firma 
nie może skorzystać z innych odnawialnych źródeł tj. fotowoltaniki.        

 Radny Marcin Fica mając na uwadze ostatnie awarie sieci ciepłowniczej zapytał ile w ostatnim czasie 
sieci wymieniono. 

 Pan Edward Mandera z Działu Dystrybucji przekazał, że w ostatnich dwóch latach firma skupiała się 
na nowych przyłączach, jak również na robotach naprawczych w celu poprawy bezpieczeństwa sieci. 
Dodał, że przygotowywane są plany wymiany sieci magistralnych do 2022 roku. Wyjaśnił, że w 
ostatnim czasie sieć została wymieniona na dużych osiedlach gdzie często dochodziło do awarii na 
sieci ciepłej wody użytkowej. W zakresie ul. Bukowej przekazał, że jest to węzeł gdzie rozchodzą się 
dwie sieci magistralne. W tym miejscu sieć jest już wiekowa i na dodatek teren był brukowany co 
sprawiło, że wilgoć przedostawała się do kompensatora. Dodał, że w związku z tym są plany 
wymiany tych sieci magistralnych.    

 Pan Arkadiusz Osicki  reprezentujący firmę Nowa Energia przekazał, że to urząd miasta wystąpił o 
dostarczenie aktualnych map, tych aktualnych map PSG nie dostarczyła. Niemniej dzisiaj na sesji 
uzgodniono przekazanie tych map. Dodał, że ustawa nie mówi jakie dane energetyczne firmy mają 
przedstawiać. Uznał, że w tej kwestii firma musi bazować na dobrej woli przedsiębiorstw 
energetycznych. W zakresie podkładów mapowych wyjaśnił, że nie jest to mapa projektowa, a jedynie
poglądowa więc korzysta się z danych kartograficznych udostępniane przez ośrodek i nie są one 
aktualizowane na bieżąco. Dodał, że jest to tylko orientacyjna mapa.  

 Radny Henryk Mainusz zapytał jak często należy tą aktualizację przeprowadzać i na czyje zlecenie 
oraz ile kosztowała 

 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że zgodnie z ustawą aktualizacje przeprowadza się co 3 lata, 
zleceniodawcą jest urząd i kosztowało to kilkanaście tysięcy złotych.

 Radny Marcin Fica wskazał, że energię geotermalną trudno będzie u nas zastosować, podobnie jest z 
energią ze źródeł odnawialnych, chodzi w tym przypadku słabe napowietrzenie dla ferm wiatrowych. 
Dodał, że swoje uwagi przedstawi na piśmie, natomiast ma nadzieję, że do czasu głosowania uchwały
zostaną dostarczone aktualne mapy jak również i podkłady mapowe. Dalej wskazał, że ma też pytania
do firmy energetycznej ale to pozostawia na następną sesję.

 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że osoby zajmujące się planowaniem w firmie Tauron zapewne 
przekazują materiały jakie aktualnie mają. W zakresie map przekazał, że może zadeklarować, że 
zaktualizuje mapy jak tylko je otrzyma, natomiast gdy chodzi o podkłady to wyjaśnił, że są to 
podkłady ośrodka kartograficznego i na dobrą sprawę to te podkłady można by nawet usunąć. 

 Przew. RM Leon Fiołka przychylił się do uwagi radnego Marcina Ficy, aby w grudniu gdy materiał 
będzie uchwalany mapy były aktualne. Następnie zamknął dyskusję w tym punkcie obrad.     

5. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
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ZA (18)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Stanisław Borowik, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki, Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/187/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości.

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przedstawiła radnym założenia projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 r. wraz z autopoprawką, jak również założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały z uwzględnieniem autopoprawki. 

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że na sesji w dniu 30 stycznia br. zwrócił się do Prezydenta Miasta z 
prośbą o znalezienie kwoty 150 tys. zł na remont terenu wraz z budową śmietnika w kwartale ulic: 
Browarna, Solna i Różana. Dodał, że do tej pory Prezydent Miasta na to zadanie nie znalazł środków, 
choć na teren przy ul. Miechowskiej środki się znalazły. Wskazał, że wspólnoty z tych ulic podjęły 
uchwały o przejęciu tego terenu po remoncie. Dalej zapytał czy remont terenu przy ul. Miechowskiej 
został zgłoszony do firm odpowiadających za wszelkie sieci.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że nie dotarła do niego żadna informacja w 
temacie uchwał wspólnot.      

 Radny Marcin Fica wyjaśnił, że takie uchwały zostały podjęte przez wszystkie wspólnoty jeszcze w 
poprzedniej kadencji i można to sprawdzić w MZB. 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził 10 minutową przerwę w obradach. Przerwa od godz. 17:30 do godz.
17:40.

 Po przerwie Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że teren przy ul. Miechowskiej został 
uznany za zadanie priorytetowe ponieważ Termika wykonała tam już planowane prace. Dodał, że 
elewacja budynku, który został tam poddany termomodernizacji była często narażona na zabrudzenie 
w związku z tym, że teren ten nie był utwardzony. W zakresie terenu i śmietnika przy ul. Browarnej to
przekazał, że o uchwałach wspólnot nie wiedział, być może dlatego, że były one podjęte jeszcze w 
tamtej kadencji. Dodał, że sprawie tej się przyjrzy. 

 Radny Marcin Fica wyjaśnił, że wspólnoty podejmowały te uchwały w październiku zeszłego roku. 
Dodał, że tam też zostały zrobione elewacje i przez nieutwardzenie terenu teraz też niszczeją.     

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (17)
Stanisław Borowik, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał 
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Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marcin Fica 
NIEOBECNI (5)
Marian Czerner, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka, Anna Szukalska

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/188/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (4)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Mirosław Lenk, Paweł Rycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga 
NIEOBECNI (1)
Krystyna Klimaszewska 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/189/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/483/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
października 2017 r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na rzecz najemców lokali
mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz.

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP negatywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/483/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
października 2017r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na rzecz najemców lokali 
mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz po konsultacjach. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław
Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk 
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PRZECIW (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Krystyna Klimaszewska 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/190/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/483/2017 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 25 października 2017r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na rzecz 
najemców lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Racibórz.

8. Uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Karola.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Karola. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/191/2019 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Karola. 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu w 
rejonie ul. Górnej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu w rejonie ul. Górnej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/192/2019 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu w rejonie ul. Górnej. 
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10. Uchwała w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, określenia wysokości stawek opłaty za
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego parkowania oraz
ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i sposobu pobierania tych opłat.

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. Dodatkowo przekazał, że podczas dyskusji radni zwracali uwagę na 
przyszłość osób niepełnosprawnych zatrudnionych przy strefie oraz na kwestie związane z 
funkcjonowaniem systemu parkometrów obsługującego strefę. Pytano też o możliwość wprowadzanie
opłaty za pierwsze 30 minut parkowania oraz o możliwość płatności kartą czy za pomocą aplikacji. 
Pytano też o analizę opłacalności tego systemu gdyż stawka 2 zł nie jest wygórowana oraz o granice 
strefy i rozmieszczenie parkometrów. Przekazano też informacje o możliwych problemach z 
parkowaniem przy poczcie oraz o złym funkcjonowaniu czasowej strefy parkowania przy ulicy 
Batorego. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przedstawił zmiany dokonane w autopoprawce 
projektu uchwały przedłożonej radnym, obejmującą wprowadzenie opłaty za pierwsze 30 minut 
parkowania oraz o możliwości wnoszenia opłat w rozliczeniu minutowym proporcjonalnie do 
wysokości opłat za poszczególne odcinki czasowe, z wyłączeniem opłaty za pierwsze 30 minut, która 
musi być wniesiona w całości. Zrezygnowano też z tego, aby dowód dokonania opłaty kierujący 
pojazdem musiał umieszczać za przednią szybą, wewnątrz pojazdu. Uchwała ma też wejść w życie z 
dniem 2 marca 2020 r. i będzie podlegać publikacji w dzienniku urzędowym.  

 Naczelnik Wydziały Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz na bazie projektu zmiany organizacji ruchu 
w strefie płatnego parkowania przedstawił radnym lokalizację wszystkich 18 parkometrów 
planowanych w strefie. Dalej przekazał, że na ul. Pocztowej zamiast płatnej strefy parkowania 
wprowadzono system czasowego parkowania.   

 Radny Michał Szukalski zapytał o powód rezygnacji z umieszczenia biletu za szyba samochodu. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że bilet będzie można kupić w 

parkometrze, ale również przez aplikację przy czym będzie należało wpisać nr rejestracyjny pojazdu i 
pozwoli to parkować pojazd na obszarze całej strefy. Dodał, że służby kontrolujące strefę, będą od 
razu widziały jakie pojazdy znajdują się w strefie.  

 Radny Marcin Fica wskazał, że parkometry planowane na ul. Browarnej i Chopina zostaną 
umieszczone na chodniku pod oknami mieszkańców. Zapytał też dlaczego planuje się likwidację 
parkowania na ul. Browarnej na odcinku od ul. Rzeźniczej do ul. Chopina. Wskazał, że przy winiarni 
są blokowane miejsca w związku z tym zapytał czy rachunek będzie wystawiony właścicielowi 
winiarni. Zapytał też na jakim terenie stanie parkometr przy ul. Zborowej. Przy okazji poprosił o 
wprowadzenie korekt w ESIM-ie, gdyż wiele wspólnot poprzejmowało tereny co jednak nie zostało 
uwzględnione w systemie. Odnosząc się do organizacji ruchu przy poczcie zapytał czy strefa 
czasowego parkowania będzie dotyczyła także części przy hotelu oraz czy strefa tam będzie dotyczyła
również w soboty i niedziele, bo w projekcie takie tablice pokazano. Zapytał też czy ul. Gimnazjalna 
również zostanie objęta strefą. Dodał, że inne drobne kwestie przedstawi będąc w wydziale.       

 Naczelnik Wydziały Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz wyjaśnił, że strefa czasowego parkowania 
będzie funkcjonować na dotychczasowych zasadach z wyłączeniem części przy hotelu. Na ul. 
Gimnazjalnej dalej będzie strefa. Dodał, że projekt jest obecnie w trakcie zatwierdzania, na pewno też
pojawią się zmiany w dotychczasowym oznakowaniu.     

 Radny Marcin Fica uznał, że po zatwierdzeniu projektu w starostwie trudno będzie coś zmienić.
 Naczelnik Wydziały Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz przekazał, że na tym etapie można jeszcze 

zgłaszać uwagi tak, aby niezbędne zmiany wprowadzić. 
 Radny Marcin Fica zapytał o czas na dokonanie opłaty tak, aby nie narazić się na karę.  
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny uznał, że najlepiej aby radny Marcin Fica swoje 

spostrzeżenia i uwagi przedstawił bezpośrednio pracownikom w wydziale, a nie koniecznie teraz na 
sesji. Niemniej odnosząc się do kilku spostrzeżeń przekazał, że zgodnie z projektem strefa nie 
obowiązuje w soboty, niedziele i święta i nie ma na to wpływu to, że pewnej wizualizacji pojawia się 
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inny opis. W zakresie ul. Rzeźniczej przekazał, że ze względu na zbyt wąska ulice nie można 
ustanowić tam strefy, będzie tam więc zakaz postoju zgodnie z projektem organizacji ruchu. W 
zakresie ul. Zborowej i miejsc przy winiarni przekazał, że traktuje to jako stan tymczasowy, który 
różnymi metodami i sposobami zamierza się rozwiązać. W zakresie parkomatów to wyjaśnił, że 
wszystkie one będą ustawione na gruncie miasta albo na gruncie, który miasto ma w dzierżawie bądź 
użyczeniu. Jeżeli chodzi o czas to oczywistym jest to że czynność uiszczenia opłaty wymaga pewnego
czasu i na pewno nikt nikogo nie będzie ścigał za przysłowiowe 5 sekund. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że z taki praktykami mieszkańcy spotykali się już w innych miastach.   
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że w naszym systemie nie będzie 

obowiązku umieszczania kwitka za szybą, wystarczy przy opłacaniu wpisać nr rejestracyjny 
samochodu. Co więcej nie ma też znaczenia w którym parkomacie tej opłaty się dokona. 

 Radny Marcin Fica zapytał czy wyliczono już koszt zakupu parkomatów i zmiany organizacji ruchu. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że cena będzie wynikała z ofert jakie 

zostaną złożone w przetargu. Dodał, że orientacyjna cena takiego urządzenia zależy od modelu i ilości
funkcji i jest to kwota w granicach 20 - 30 tys. zł. Gdy chodzi o rentowność strefy to w tej chwili jest 
to jakieś 5%, natomiast z przykładu innych miast gdzie są już parkomaty jest to ok. 35 – 40%. Dodał, 
że zależy to też od wysokości opłaty parkingowej, bo przy wyższej opłacie czas zwrotu będzie 
szybszy. Wskazał, że w naszym przypadku opłaty te nawet w pewnym wypadku ulegają obniżeniu. 
Uznał również, że więcej będzie można powiedzieć po roku funkcjonowania i wówczas będzie też 
można wprowadzić korekty. 

 Radny Marcin Fica zapytał kto może kontrolować i nakładać mandaty. Zwrócił też uwagę, że w 
strefie czasowego parkowania mało kto wystawia niezbędną kartę zegarową. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że te kwestie zostaną ustalone w 
regulaminie.      

 Radny Piotr Klima uznał, że od takich szczegółowych pytań są komisje, a materiały mapowe można 
radnym wysłać elektronicznie. Poprosił też przewodniczących, aby posiedzenia sesji były bardziej 
skondensowane,  

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) przekazał, że na Komisji GMOŚiBP nie było żadnych informacji, 
dlatego też zapoznał się z materiałami w wydziale i związku z czym dzisiaj przedstawił swoje pytania
na sesji. Dalej uznał, że prezentacja z sesji mogła spokojnie odbyć się na komisji i jest to rola 
przewodniczącego komisji.

 Radny Piotr Klima przyznał się do błędu i uznał, że na szczeblu komisji można to dopracować, 
niemniej poprosił wszystkich radnych o refleksję po to, aby lepiej prowadzić obrady.    

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że w internecie przyjrzał się dostępnym na rynku urządzeniom i 
rozpiętość cenowa jest duża. Wskazał, że rozbudowywanie systemu będzie tylko zwiększało cenę. 
Dodał, że przejrzał też opłaty w porównywalnych miastach i wskazał, że opłata 1,50 zł. była 
najmniejszą z jaką się spotkał. Uznał więc, że taka opłata wynika z kalkulacji i oscyluje w granicach 
opłacalności i amortyzacji urządzeń. Dlatego też zapytał jak długo nasze stawki będą obowiązywały.  

 Radny Paweł Rycka zapytał czy Prezes PK jest wstanie zapewnić pracę wszystkim parkingowym oraz
co będzie działo się przez te 3 kolejne miesiące. Wskazał, że pierwsza wersja mówiła o dacie 2 
stycznia, na komisjach mówiono o 1 lutym, a w ostatecznych materiałach jest data 2 marca.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny odpowiadając przekazał, że stawki będą 
obowiązywały tak długo, póki rada ich nie zmieni. W zakresie czasu wdrożenia nowych zasad dla 
strefy przekazał, że przez dwa miesiące strefa będzie funkcjonowała na dotychczasowych zasadach.   

 Prezes PK Bogdan Gawliczek przekazał, że tak jak mówił na komisjach, każdy z tych parkingowych 
będzie mógł do PK się zgłosić i złożyć swą ofertę. Dodał, że do nowej strefy będzie potrzeba 3 – 4 
osoby, firma ma też inne wakaty które będzie wstanie zaproponować, ale może zdarzyć się też tak, że 
te osoby nie będą chciały pracować w PK.    

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) wskazał, że chodziło mu o trzy daty styczeń, luty i marzec i być 
może się przejęzyczył. Dalej przekazał, że odnosi wrażenie, że gdy te osoby zwrócą się do PK to tą 
pracę otrzymają.  

 Radny Stanisław Borowik zwrócił uwagę, że te 15 osób to osoby niepełnosprawne i nie każdą pracę 
będą wstanie podjąć. Więc dla nich powinny zostać stworzone godne warunki i godne zasady.   

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
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zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, określenia wysokości stawek 
opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego 
parkowania oraz ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i sposobu pobierania tych opłat (po 
konsultacjach i autopoprawce). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, 
Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk 
PRZECIW (5)
Marcin Fica, Michał Kuliga, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Justyna Henek-Wypior
NIEOBECNI (1)
Piotr Klima 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/193/2019 w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, określenia 
wysokości stawek opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie 
płatnego parkowania oraz ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i sposobu pobierania tych opłat.

11. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia 
niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w budynkach 
mieszkalnych.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie 
ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w budynkach 
mieszkalnych (po konsultacjach i autopoprawce). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, 
Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk 
PRZECIW (4)
Marcin Fica, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga 
NIEOBECNI (1)
Piotr Klima 
Rada podjęła Uchwałę Nr XII/194/2019 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w
Programie ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w 
budynkach mieszkalnych.

 Radny Stanisław Borowik zapytał czy uwzględniono w uchwale jego uwagi dotyczące terminów 
rozliczeń, by uniknąć pracochłonnych aneksów do umów. 
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 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak przekazała, że w samym 
regulaminie jest tylko delegacja dla prezydenta o wskazanie tego terminu. Dalej uznała, że te kwestie 
są już elementem współpracy i uzgodnień i wydział będzie starał się aby zostało to dograne. Dodała, 
że drugą kwestią, która to przyśpieszy ten proces będzie próba sięgnięcia po środki funduszu jeszcze 
przed naborem. 

 Radny Stanisław Borowik zwrócił uwagę na niewielką ilość wykonawców i to , że skutkuje to dużą 
ilością wniosków o przedłużenie terminu realizacji.

 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak przekazała, że tą kumulację 
ma nadzieję rozładować przez to, że umowy będą podpisywane wcześniej. 

12. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia 
niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w budynkach 
niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy udziale środków 
zewnętrznych.

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Henryk Mainusz zapytał od kiedy i gdzie będzie dostępny zapowiadany doradca.
 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak przekazała, że ta osoba będzie

dostępna w Wydziale OŚiR od stycznia 2020 r. 
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie 
ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w budynkach 
niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy udziale środków 
zewnętrznych (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena 
Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk 
PRZECIW (1)
Marcin Fica 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Stanisław Borowik, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, 
Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Piotr Klima 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/195/2019 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w 
Programie ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w 
budynkach niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy udziale 
środków zewnętrznych.

13. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna, Śródmieście, Proszowiec Stara - Wieś, 
Ostróg oraz Markowice w Raciborzu.
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 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowania informując, że przy tego typu uchwałach głosowania będą dwa.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka 
NIEOBECNI (1)
Piotr Klima 

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w 
jednostkach strukturalnych Studzienna, Śródmieście, Proszowiec Stara – Wieś, Ostróg oraz 
Markowice w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu 
planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, 
które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka 
NIEOBECNI (1)
Piotr Klima 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/196/2019 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna, Śródmieście, 
Proszowiec Stara – Wieś, Ostróg oraz Markowice w Raciborzu.

14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przedstawił ustną autopoprawkę polegająca na dopisaniu na 
końcu § 3 słów „z mocą obowiązującą od 1 września 2019 r.”.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

15



zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 25
kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami wraz z ustną autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Piotr Klima 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/197/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem 
prowadzącym jest Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

15. Uchwała w sprawie bonifikaty od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego
gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów (inicjatywa 
uchwałodawcza klubu radnych).

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie bonifikaty od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów 
(inicjatywa uchwałodawcza klubu radnych). 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (10)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Michał Kuliga, 
Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (11)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Anna 
Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Piotr Klima, Zygmunt Kobylak 

Rada nie podjęła uchwały w sprawie bonifikaty od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów.

16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
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Społecznej w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/198/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka
Pomocy Społecznej w Raciborzu. 

17. Uchwała w sprawie petycji mieszkańca Rybnika.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie petycji mieszkańca Rybnika. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (1)
Marcin Fica 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska, Mirosław Lenk 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/199/2019 w sprawie petycji mieszkańca Rybnika.

18. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Radny Jarosław Łęski zwrócił uwagę na to, że skarga nie zawiera wszystkich niezbędnych danych 
skarżącego.  

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że sprawa była konsultowana z biurem radców prawnych i z 
uwagi, że adres mailowy jest wystarczającym adresem, aby skarga była procedowana, zostanie więc  
skierowana do Komisji SWiP. W związku z tym zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (2)
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Jarosław Łęski, Anna Ronin 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Mirosław Lenk

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XII/200/2019 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Krzyżanowice
a Miastem Racibórz w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Wykonanie ścieżki rowerowej 
między Raciborzem a Bieńkowicami – Morawski Szlak Rowerowy”.

 Radny Marcin Fica przekazał, że projektu tego nie było na komisjach w związku z tym poprosił o 
informacje, którędy pobiegnie ta ścieżka, jakie będą koszty i jak wygląda projekt.  

 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał czy ścieżka będzie przebiegać wzdłuż DK 45 czy też wzdłuż 
torów. Dodał, że przez Sudół będzie trudno tą ścieżkę przeprowadzić.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że uchwała ta pojawiła się w związku z 
pilotażowym konkursem ogłoszonym przez Marszałka województwa Śląskiego. Ścieżki jednak muszą
być tworzone przy udziale minimum dwóch gmin w przewidzianych korytarzach. Dodał, że 8 
października odbyło się spotkanie z śląskim oficerem rowerowym, na które zostali zaproszeni 
przedstawiciele okolicznych gmin. Jednakże obecne wówczas gminy nie były zainteresowane 
wspólnym przedsięwzięciem, dlatego też zwrócono się jeszcze z zapytaniem do Gminy 
Krzyżanowice. Wskutek dalszych spotkań zarysowała się koncepcja, aby poprowadzić tą ścieżkę od 
strony Bieńkowic do ul. Topolowej w Raciborzu więc będzie ona poprowadzona bardziej wśród pól 
niż wzdłuż DK 45. Na ten czas ścieżka zakończy się przy ul. Topolowej, a dalszy przebieg zostanie 
jeszcze uzgodniony. Rozważa się możliwość poprowadzenia dalszej ścieżki wzdłuż koryta Psinki aż 
do ul. Sosnowieckiej w dzielnicy Studzienna co pozwoliłoby skomunikować Bieńkowice i Sudół ze 
Studzienną. Dalej w przyszłości można by skomunikować Studzienną z Nowymi Zagrodami. W 
związku z tym, że termin na złożenie wniosku upływa 31 grudnia dzisiaj występuję się do Rady z 
propozycja podpisania w tym względzie porozumienia z Gminą Krzyżanowice. Dodał, że koszty 
dokumentacji projektowej będą rozłożone proporcjonalnie do długości odcinków. Mniej więcej 2/3 
będzie kosztem Gminy Krzyżanowice, a 1/3 kosztem Raciborza. Podobnie też będzie później we 
wkładzie własnym.         

 Radny Marcin Fica zapytał dlaczego radni nie zostali zawiadomieni o spotkaniu z oficerem 
rowerowym. W związku z tym uznał, że radnym będzie teraz trudno zagłosować i lepiej więc 
zostawić to do przyszłej komisji i sesji. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że porozumieć się z Gminą Krzyżanowice udało 
dużo później niż data październikowego spotkania. Przeprosił też radnych za brak zaproszenia na 
spotkanie z oficerem rowerowym. Wskazał, że jest możliwość zdobycia środków, nie gwarantuje 
jednak ich uzyskania, ale warto o nie się postarać. Obiecał też zapraszanie radnych na kolejne 
spotkania.      

 Radny Paweł Rycka uznał, że uchwała ta jest potrzebna aby aplikować o środki natomiast o przebiegu
samej ścieżki będzie można jeszcze na spokojnie porozmawiać na kolejnych spotkaniach.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że może spotkać się choćby i jutro. Wskazał 
również, że pewna koncepcja została już przygotowana. Następnie przedstawił radnym przebieg 
ścieżki na mapie google.    

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Krzyżanowice a Miastem Racibórz w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Wykonanie ścieżki 
rowerowej między Raciborzem a Bieńkowicami – Morawski Szlak Rowerowy”. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
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Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr XII/201/2019 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Krzyżanowice a Miastem Racibórz w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. 
„Wykonanie ścieżki rowerowej między Raciborzem a Bieńkowicami – Morawski Szlak Rowerowy”.

20. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przedstawił radnym 3 informacje:
1) o złożeniu przez mieszkańca miasta skargi do WSA na uchwały Rady Miasta w sprawie programu

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Racibórz na lata 2014 – 2019,
2) o przesunięciu z sesji listopadowej na sesję w lutym 2020 r. dyskusji o gospodarce 

nieruchomościami gminy,  
3) o dostępnych w biurze rady kalendarzach dla radnych.
Następnie zgodnie z przegłosowanym wnioskiem udzielił głosu Panu Arturowi Zdrzałkowi.

 Pan Artur Zdrzałek przekazał radnym, że swoje wnioski o zmianę parametrów w planie 
zagospodarowania przestrzennego zgłosił w 2013 roku. Dodał, że wnioski te uzyskały pozytywie 
zaopiniowane przez tzw. opinię środowiskową oraz wpisane w analizę, ale z niewiadomych jednak 
mu przyczyn nie zostały uwzględnione w wyłożonych zmianach planu. Dodał, że przy ul. Opawskiej 
prosił o obniżenie wysokości budynku, natomiast dla terenu przy ul. Nowomiejskiej prosił o 
zniesienie archaicznego zapisu o 50% usług centrotwórczych. Wskazał, że w innych miasta zapis ten 
został dawno wycofany. Podobnie też wskazał, że zapis o możliwości tworzenia parkingu tylko w 
obrysie budynku i  kondygnacji -1  całkowicie odstrasza obecnych i przyszłych inwestorów. Dalej 
wskazał, że działka przylega do rzeki i nikt nie jest wstanie tego dokonać. Dodał, że w ostatnim czasie
odbył kolejne spotkanie z inwestorem w obecności Zastępcy Prezydenta Miasta Michała Fity. Uznał, 
że jest zbudowany tą ofertą inwestora, nie mniej nie jest to jedyna opcja dla tego terenu. Uznał 
jednak, że muszą być spełnione te dwa wspomniane już parametry. Wskazał, że firma, ta z pewnością 
zrezygnuje z tej inwestycji wyłącznie z powodu tych dwóch parametrów. Dalej uznał, że zabudowa 
tego terenu przyniesie same korzyści. Wskazał w tym miejscu na przykład starego szpitala, gdzie 
sytuacja jest odmienna a zarazem podobna. Dodał, że nie chce być postrzegany jak ktoś działający 
wyłącznie na swoją korzyść. Wskazał na swoją pomoc dla miasta w uruchomieniu największego w 
mieści wybiegu dla psów przy ul. Opawskiej, który udostępnia do dzisiaj bezpłatnie. Poprosi więc 
prezydenta i radnych o rozważenia i częściowe uwzględnienie jego wniosków o zmianach w planie. 
Uznał, że nie można pozwolić, aby kolejny inwestor zrezygnował. Dalej wskazał, że Rada przyjęła 
kierunki rozwoju dlatego też prosi Radę o konsekwencję w realizacji tej uchwały. Poprosił Prezydenta
Miasta o zmianę parametrów, szczególnie tego parkingu na poziomie 0 na ul. Nowomiejskiej i 
zmniejszenie usług centrotwórczych na tych terenach. Dodał, że czeka już 7 lat. Następnie wskazał, 
że radni dzisiaj otrzymali jego zapytanie. Wskazał, że jest to stanowisko największej kancelarii, 
niemniej uznał że nie chce z tej drogi korzystać , bo jest to ostateczność. Dalej uznał, że jest dużo 
wyjść, można rozmawiać i znaleźć wspólny środek. Mając na uwadze teren przy ul. Opawskiej 
ostrzegł przez popełnieniem tego samego błędu co na ul. Odrzańskiej. Dalej stwierdził, że nie 
wyobraża sobie tego, aby Rada docelowo na ul. Nowomiejskiej wprowadziła mieszkania. Od tego są 
tereny gminne i powiatowe, a nie tereny prywatne. Dodał, że tereny te nabył 12 lat temu i nie od 
miasta. Tereny te były z zapisami planu, które dzisiaj są już archaiczne. Dodał, że stara się zrozumieć 
Prezydenta Miasta i uznaje, że nie miał pełnej wiedzy. Wspomniał również, że ostatnie spotkanie z 
inwestorem zostało zorganizowane na wysokim poziomie. Wskazał, że inwestor ten zbudował już 
takie obiekty w miastach zbliżonych wielkością do Raciborza. Dalej wskazał, że obecnie teren ten nie 
przynosi chluby miastu. Dodał, że życzy miastu zabudowy terenu przy pl. Długosza. Jeszcze raz 
wskazał, że prosi o obniżenie 1 kondygnacji dla terenu przy ul. Opawskiej i uznaje to za pewien 
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kompromis. Niemniej uznał, że przyjmie ten plan bez zmian, ale nie wyobraża sobie, innych ruchów 
np. zmniejszenia powierzchni zabudowy. Dodał, że prosi o wyłożenie planów z jego wnioskami tak, 
aby już więcej nie odsyłać inwestorów z kwitkiem. Wskazał, że są trzy wyjścia z tej sytuacji. Póki co 
cały czas prosi. Dodał, że najlepiej byłoby gdyby Prezydent Miasta wdrożył uchwałę Rady Miasta w 
całości. Uznał jednak, że Prezydent Miasta może z pozycji siły wycofać tylko te dwa jego wnioski i 
Rada to przegłosuje. Trzecie wyjście to dalsze rozmowy i dogranie wszystkich detali. W tym miejscu 
podziękował radnemu Piotrowi Klimie Przew. Komisji GMOŚiBP i zaprosił radnych do obejrzenia 
paru minutowego filmiku.                                    

 Radny Piotr Klima uznał, że tego typu wypowiedź przedsiębiorcy jest bardzo budująca i chciałoby 
się, aby takich przedsiębiorców, którzy chcą współpracować z samorządem było jak najwięcej. Dalej 
uznał, że wszyscy chyba chcieli by wiedzieć o jakiego inwestora chodzi. 

 Przew. RM Leon Fiołka przypomniał, że sesja jest transmitowana on-line.
 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że ma przy sobie protokół z tego spotkania i chyba nie jest to 

tajemnicą. Dodał, że na filmie zostały pokazane obiekty, która ta firma zbudowała.  
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przyznał, że takie spotkanie się odbyło w dniu 25 listopada z 

firmą, która jest zainteresowana zainwestowaniem w Raciborzu. Dodał, że zależało mu na tym, aby 
skontaktować dwa podmioty. Na spotkaniu były podnoszone kwestie parkingu podziemnego, 
rozmawiano także o możliwości ulokowania tam kina. Dodał jednak, że nie chce wchodzić w kwestie,
które są poza jego kompetencjami.   

 Radny Marcin Fica zapytał czy budynek na tej działce też jest własnością przedsiębiorcy i jakie są 
wobec niego plany. Wskazał też, że mieszkańcy oczekują na nowe kino w mieście.  

 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że budynek też jest jego własnością. W kwestii kina uznał, że jeżeli te 
dwa parametry zostaną spełnione to firma ta jest w stanie uruchomić swoje kontakty. Uznał, że 
wszyscy potencjalni najemcy powinni zareagować pozytywnie. Wskazał jednak, że inwestor nie 
będzie czekał 3 lat na zmianę tych zapisów. W zakresie tego budynku przekazał, że do tej pory nic nie
dopingowało go, aby go ruszać. Jednakże gdyby  inwestycja ruszyła to budynek zostanie na pewno 
zmodernizowany. Dalej wskazał, że mieszkańcy Raciborza w niedziele handlowe masowo wyjeżdżają
na zakupy do Rybnika i Katowic.        

 Radna Justyna Henek-Wypior (Ad Vocem) zapytała o termin realizacji w przypadku zmian zapisów w
planie oraz co wtedy, gdy inwestor się wycofa. 

 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że realizacji nie jest wstanie zaręczyć. Nie mniej przy zmianie tych 
parametrów uznał, że znajdzie się kolejny inwestor, a nawet realizacja mogłaby nastąpić we własnym 
zakresie w czasie ok. 7 – 8 miesięcy.   

 Radny Michał Kuliga wskazał, że wynika z tego, że na ul. Nowomiejskiej możliwe byłyby 
wielomilionowe inwestycje. W związku z tym zapytał jakim wynikiem zakończyło się to spotkanie. 

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że jest to pytanie bardziej do Prezydenta Miasta. 
 Radna Magdalena Kusy przekazała, że mała wątpliwość, dodała że radni kuszeni są tym kinem 

Wskazała jednak, że przedsiębiorca jest już właścicielem galerii srebrnej, która stoi pusta, choć jest 
położona w dogodnym miejscu w mieście. Dalej wskazała, że gdy miasto zmieni te dwa parametry 
przedsiębiorcy to nie ma żadnych gwarancji, że przedsiębiorca ten teren sprzeda komukolwiek i że 
kino tam kiedykolwiek powstanie. Uznała, że jest to obiecywanie złotych gór, a wpływu na to rada 
nie ma żadnego.     

 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że miasto nic nie ryzykuje zmieniając te dwa parametry. Wskazał, że 
rozwiązań jest wiele. Może sam zacząć budować albo wejść z kimś w kooperację. Dodał, że kina 
strasznie nie obiecuje, ale jest na to duża szansa.  Co do Galerii Srebrnej to przekazał, że nie mógł 
wyjść poza obrysy tego budynku. Można więc było tylko zrobić w nim modernizację. Dodał, że przez
pierwszych 6 lat budynek był zapełniony, jedynie ostatnie 3 są trudne dla najemców. Na dzisiaj jednak
ma już podpisaną umowę na urządzenie tam bawialni dla dzieci. Wskazał również, że miasto ma 
korzyść finansową z samego budynku bez względu ilu jest tam najemców.       

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że istotne jest to, aby nie powstała tam kolejna pusta galeria, a w 
przypadku sprzedaży tego terenu nie będzie to już problemem przedsiębiorcy.

 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że nie powiedział, że teren ten sprzeda i o tym na tym spotkaniu w 
ogóle nie rozmawiano. Dodał, że wszystko zależy od rozmiarów budynku.  

 Radna Anna Wacławczyk zapytała czy w poprzednich latach przedsiębiorca też prosił prezydenta i 
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radę o te zmiany.
 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że nabył tą działkę ponad 12 lat temu, wniosek o zmianę zapisu złożył 

w 2013 r.  Wskazał, że nie jest to zmiana całego planu, a jedynie korekty parametrów. Generalnie 
proces taki trwa 2 – 3 lata, ale nie chodzi mu aby kogoś punktować, ale skupić się teraz na tych 
korektach. 

 Radna Anna Wacławczyk zapytała czy Rada ma w tym względzie podjąć uchwałę, czy też jest to 
decyzja Prezydenta Miasta.   

 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że Rada Miasta już podjęła decyzję o przystąpieniu do zmiany tych 
parametrów. Dodał, że rolą Prezydenta Miasta jest wyłożenie do publicznego wglądu tych zmian, 
jednakże dwa jego wnioski przepadły. Dalej wskazał, że Prezydent Miasta może zwrócić się do Rady 
o wyrzucenie tych dwóch wniosków albo uda się jeszcze usiąść do rozmów i po korektach je przyjąć. 

 Radna Anna Szukalska zapytała czy przedsiębiorca przychodzi do rady bo rozmowy z prezydentem 
zostały już zamknięte oraz jakie padły argumenty na nie. 

 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że przyszedł dzisiaj do Rady by w zasadzie bronić Prezydenta Miasta 
Dariusza Polowego, gdyż on nie wiedział jeszcze o inwestorze. Dodał, że na komisji radni pytali 
prezydenta o te argumenty. Nie było wtedy prostej odpowiedzi, ma po prostu cierpliwie czekać na 
następne zmiany, być może 3 lata. Dodał, że dla niego to zbyt długi okres dlatego też zwraca się 
kolejny raz z tą prośbą. Proponuje więc dalsze rozmowy i szukanie kompromisu. Wskazał, że na 
dzisiaj ruch jest po stronie prezydenta.    

 Radna Anna Szukalska uznała za ważne poznanie tych kontrargumentów.
 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że po prostu ich nie zna. Dodał, że póki co odpowiedzi są negatywne 

ale ma nadzieje, że ostatnie zaaranżowane spotkanie coś zmieni. Następnie wskazał, że gdy ktoś 
wpadnie na pomysł, aby na jego terenie lokować mieszkania to pozostanie mu już tylko droga prawa. 
Osobiście chciałby tego uniknąć.   

 Radny Jarosław Łęski wskazał, że nad tym tematem należy pochylić się merytorycznie. Niemniej 
uznał też, że żaden przedsiębiorca w mieście nie powinien usłyszeć słów”widziały gały co brały”, 
gdyż z przedsiębiorcami w Raciborzu należy współpracować. 

 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że nie odebrał tego jako złośliwości. Przyznał, że teren  przy ul. 
Opawskiej nabył od miasta jako jedyny nabywca w przetargu. Wskazał jednak, że dla niego ważne 
jest to, aby nie zaciemnić budynku przy ul. Lwowskiej. Niemniej jest skłonny przyjąć tam te zapisy. 
Wolałby skupić się na ul. Nowomiejskiej. Nie chce jednak aby na jego terenie zrobić mu gorzej niż 
ma teraz, bo na to nie zasłużył.      

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że rozumie, że przedsiębiorca ponosi pewne ryzyko, niemniej uznał, 
że ze strony samorządu powinien otrzymać wsparcie. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że ze słów „widziały gały co brały” już się wytłumaczył choć były 
to słowa bardziej w kontekście terenu przy ul. Opawskiej. Podkreślił, że między tymi obu terenami 
jest spora różnica. Teren przy ul. Opawskiej przedsiębiorca nabył od miasta już z wymogami. 
Natomiast teren przy ul. Nowomiejskiej przedsiębiorca nabył od przedsiębiorcy prywatnego, co 
prawda też już ze zmienionym planem. Wtedy Rada przyjęła ten plan taki jak ówczesny właściciel 
zaproponował. Przedstawiono nawet wizualizacje, która położyła na kolana wszystkich. Było to już 
jakiś czas temu i wtedy wydawało się wszystkim, że te zamierzenia są realne. Niektóre z tych zapisów
uważa dziś za zapisy, które uniemożliwiają inwestycje. W 2013 r. gdy zostały złożone wnioski długo 
zwlekał bo też miał wątpliwości. Wskazał, że teren ten mimo takich zapisów dla nikogo nie pracuje i 
przy okazji straszy. Dlatego w 2017 roku zdecydował się na przegląd wszystkich tego typu terenów. 
Dodał, że nie chciał sam decydować bo to Rada ostatecznie decyduje o zmianie parametrów czy o 
zmianie planu. Wówczas wiedział, że na jednej kadencji się nie skończy, gdyż te procedury trwają 2 –
3 lata. Ważne jest, aby radni tak jak dzisiaj podyskutowali czy te tereny maja szansę. Dodał, że w 
2017 r. było to jedynie przystąpienie do zmian z tą informacją, że firma wyłoniona w przetargu 
zaproponuje ewentualnie korekty do tego planu. Teraz dowiedział się, że Prezydent Miasta wstrzymał 
to na etapie wyłożenia, być może ma inne plany dla tych terenów, niemniej to tereny prywatne i gdy 
gmina chciałaby zmienić te plany na niekorzyść właścicieli to musi liczyć się z odszkodowaniem. 
Takie sytuacje jednak już były w związku z przebiegiem obwodnicy. 

 Pan Artur Zdrzałek przekazał, że za dwa dni ma kolejne spotkanie z Prezydentem Miasta Dariuszem 
Polowym. Dodał, że dla niego nie ma problemu, aby po raz czwarty poprosić. Dodał, że nie ma do 
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nikogo żalu niemniej wskazał, że czeka już 10 lat.                 
 Radny Paweł Rycka przekazał, że zgadza się wypowiedzią radnego Mirosława Lenka jeżeli chodzi o 

ul. Opawską, natomiast w co do drugiego terenu to przychyla się do prośby właściciela.
 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że parkując dzisiaj samochód miała okazje oglądać ten budynek

przy ul. Nowomiejskiej i uznała, że te dzisiejsze uwagi należy wziąć sobie do serca i wesprzeć nie 
tyle inwestorów co to miasto, aby się dalej nie trzeba było wstydzić. Następnie poprosiła radnych, a 
za ich pośrednictwem wszystkich mieszkańców za oddanie głosu na projekt budowy tężni zgłoszony 
w śląskim budżecie obywatelskim. Podziękowała również za zakończoną realizację oświetlenia 
ścieżki rowerowej przy ul. Brzeskiej, a także za logistykę jaką zapewniła Straży Miejskiej szkole 
mistrzostwa sportowego przy wymianie sprzętów.    

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące sprawy:
1) wskazał na potrzebę umieszczenia na korytarzu przed Biurem Rady Miasta informacji o 

istniejących klubach radnych i ich składach oraz informacji o wiceprzewodniczącym rady.
2) zwrócił uwagę na dziury w chodniku na Alei Jana Pawła II,
3) wskazał, że przy okazji nadawania odznaczeń przez Rzecznika Praw Dziecka nie wzięto pod 

uwagę osób z Towarzystwa Przyjaciół Dzieci działającego w Raciborzu. Zapytał też kto o tym 
zdecydował i dlaczego w tym pomija się zdanie Rady Miasta.   

 Radna Magdalena Kusy przekazała podziękowania Zastępcy Prezydenta Miasta Dominikowi 
Koniecznemu za dwie sprawy:
1) za powstanie na ul. Markowickiej prógu wyspowego, który pomoże mieszkańcom w walce z 

rajdami samochodowymi,
2) za dofinansowanie z funduszu ochrony środowiska zbiórki opakowań po środkach chemicznych 

używanych przez rolników.
Następnie zwróciła uwagę, że przy ul. Markowickiej znajduje się zaniedbana prywatna działka i że 
należałoby na ten fakt zwrócić uwagę właścicielowi. 

 Radny Michał Kuliga odnosząc się do słów radnej Ludmiły Nowackiej o śląskim budżecie 
obywatelskim wskazał, że aby mieszkańcy mogli liczniej głosować można by wykorzystać pomoc 
miejskich instytucji: urzędu, bibliotek czy miejskiego centrum informacji, podobnie jak to jest przy 
miejskim budżecie obywatelskim. Następnie przedstawił sprawę, która została już przedstawiona na 
spotkaniu Prezydenta Miasta z mieszkańcami na Ostrogu, a która dotyczy ewentualnych zamiarów 
sprzedaży terenu pomiędzy szkołami na Ostrogu. Wskazał, że wówczas odpowiedzi Prezydenta 
Miasta były wymijające. Dlatego też mieszkańcy w oddolnej inicjatywie zaczęli zbierać podpisy. Na 
dzień dzisiejszy tych podpisów jest niecałe 800. Dodał, że mieszkańcy są zdeterminowani do tego, 
aby pozostawić ten teren taki jaki jest. Dalej podkreślił, że 3 października br. z urzędu miasta wyszło 
pismo do instytucji z wypowiedzeniem umowy na dzierżawę tego terenu, gdzie wprost zapisano, że 
dzieje się to w związku zamiarem sprzedaży tego terenu z przeznaczeniem pod budownictwo 
wielorodzinne. Uznał, że Prezydent Miasta idąc na spotkanie z mieszkańcami miał wiedzę o tym 
piśmie.  Nie rozumie dlaczego te informacje nie zostały przekazane wprost mieszkańcom. Dalej 
uznał, że mieszkańcy rozumieją potrzebę rozwoju miasta jednakże uznają, że powinno to następować 
na zewnątrz. Dalej podkreślił wartość tego terenu dla mieszkańców i to, że znajdują się tam boiska, 
plac sensoryczny, siłownia pod chmurką i plac zabaw. Dodał, że teren ten służy mieszkańcom na 
różnego rodzaju eventy i zajęcia dla dzieci. Dalej stwierdził, że planu dla tego terenu nie trzeba 
zmieniać, bo teren ten służy dobrze mieszkańcom i wiedzieli o tym wszyscy poprzedni prezydenci. 
Dalej stwierdził, że teren ten najlepiej nadaje się ma to, aby zrobić tam przysłowiowe „zielone płuca” 
Ostroga. Dodał, że ten apel z podpisami mieszkańców przekaże Prezydentowi Miasta wraz z 
pytaniem jakie są zamiary miasta względem tego terenu. 

 Radna Ludmiła Nowacka (Ad Vocem) w nawiązaniu do słów radnego Michała Kuligi przekazała, że 
teren ten jest faktycznie takimi zielonymi płucami Ostroga. Dodała, że udało się na to nawet pozyskać
środki zewnętrzne. Wskazała, że TBS-y miały powstawać przy ul. Siwonia, a nie tam. Co więcej 
najbliższe skwery znajdują się dopiero przy mechaniku. Wskazała, że teren ten służy również dwom 
szkołom.  

 Radny Paweł Rycka zapytał kiedy nastąpi otwarcie ślizgawki na Rynku. 
 Radny Jarosław Łęski przedstawił informacje o złożeniu dwóch interpelacji:

1) dotyczącej problemów zgłaszanych przez rodziców związanych  z obawami o zły stan powietrza, 
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2) dotyczącą pomysłów na poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego.  
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny poprosił, aby te interpelacje i pytania zostały 

złożone na piśmie tak, aby można było pisemnie odpowiedzieć. Odnosząc się do wypowiedzi radnego
Michała Kuligi zapytał ile lat radny sprawuje mandat i czy zna procedury jakie należy spełnić, aby 
dokonać sprzedaży mienia należącego do miasta. Wskazał, że z przedstawionych przez radnego 
informacji wynika, że nie wiadomo co już się dzieje z tym terenem, a fakty są takie, że jest to w 
kompetencji Rady Miasta. Dodał, że prawdą były też słowa Prezydenta Miasta przekazane na 
spotkaniu o tym, że na ten moment nie jest rozważana sprzedaż tego terenu. Nie jest w stanie teraz 
odpowiedzieć, dlaczego urzędnik w piśmie użył takich argumentów. Dziwi się jednak radnemu, że na 
forum Rady podnosi swoje prywatne sprawy i załatwia prywatne interesy.    

 Radny Michał Kuliga (Ad Vocem) wskazał, że taka sytuacja jest niedopuszczalna. Uznał, że zastępca 
prezydenta jest zapewne bardziej doświadczonym samorządowcem od niego i że takie słowa, jakimi 
zakończył swoją wypowiedź nie przystoją. Dodał, że jako radny jest reprezentantem mieszkańców. 
Nie reprezentuje żadnych własnych interesów i wszyscy to chyba zrozumieli za wyjątkiem zastępcy 
prezydenta. Dodał, że nie życzy sobie, aby zastępca prezydenta w ten sposób do  niego się zwracał.  

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) poprosił o ustna odpowiedź w sprawie terminu otwarcia ślizgawki 
na Rynku.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że wykonawca prawdopodobnie nie zdąży na 
otwarcie jarmarku i że nie pamięta czy będzie to konkretnie 6, 9, czy 15 grudnia. Dalej wskazał, że o 
wymiarach mówił już na komisji.
 

21. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady, godz. 20:27. 

                                                                           Przewodniczący Rady

                                                                            Leon Fiołka 

Przygotował: Leszek Jureczko
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